
PROTOKÓŁ Nr V/2024 
z sesji Rady Gminy Skąpe 
z dnia 12 sierpnia 2024 r. 

 
Szczegółowe imienne wyniki z przeprowadzonych głosowań Rady Gminy w Skąpem znajdują 
się w linku https://samorzad.gov.pl/web/gmina-skape/sesja-v-z-dnia-12082024-r i stanowią 
załączniki do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak otworzył V sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 
8.00. Przywitał Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, Skarbnika Gminy Danutę Hekawę, wszystkich 
radnych i sołtysów. Poinformował, że na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 13, więc 
podejmowane uchwały będą miały moc prawną (lista obecności w załączeniu, nieobecni radni: 
Andrzej Kałużny, Mariusz Kuźmicz). 
Następnie przedstawił porządek posiedzenia, do którego nie wniesiono zmian i który 
przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok, 
b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2024-2029. 
3. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 2  

a) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok. Poinformowała, że uchwała została 
przygotowana w związku z dobiegającym końcem inwestycji SUW Kalinowo. Niezbędne 
jest wprowadzenie do budżetu kwot, które pozwolą nam na zakończenie i rozliczenie tej 
inwestycji.   
Dokonuje się następujących zwiększeń po stronie dochodów: 
- w Dziale  01043 Infrastruktura wodociągowa wsi zwiększamy kwotę o 358 885,00 zł 
Dokonuje się następujących zwiększeń po stronie wydatków: 
- w Dziale  01043 Infrastruktura wodociągowa wsi zwiększamy kwotę o 358 885,00 zł 

wprowadzone zmiany dotyczą  zadań dodatkowych przy inwestycji SUW. 
Skarbnik Dodała, że inwestycja była realizowana w latach 2023-2024.  Cały koszt 
inwestycji po wprowadzeniu robót dodatkowych wyniósł 5.088.386,05 zł, z tego 
otrzymaliśmy dofinansowanie z RFILu w wysokości 1,5 mln zł (środki otrzymaliśmy 
w tamtym roku i je rozliczyliśmy) i z Polskiego Ładu mamy podpisaną promesę na 
2.895.762,93 zł – te środki możemy otrzymać po zakończonej i rozliczonej inwestycji. W tej 
inwestycji zaplanowany mamy także wkład własny. 
Wójt Gminy Zbigniew Woch dodał, że ta inwestycja zakończyła się fizycznie ponad miesiąc 
temu. SUW funkcjonuje, służy już mieszkańcom Kalinowa, Niesulic i oczywiście też 
Ołobokowi. Zwyczajowo jak się kończy inwestycje, to się kończy też dogadanie rozliczenia 
finansowego. W przypadku tej inwestycji się nie dogadaliśmy. Inspektorzy nadzoru z 
wykonawcą nie doszli do ostatecznych uzgodnień jeśli chodzi o kształt finansowy. 
Inspektorom wychodziła określona kwota, a wykonawca chciał kwotę większą od tego co 
inspektorzy no i doszło do ostatecznych uzgodnień w piątek. Kwota została uzgodniona 
ostatecznie ponad kontrakt podstawowy, który był na 4 mln 870 tys. zł. Kwota robót 
dodatkowych została ostatecznie ustalona. To ustalenie nie jest na zasadzie kto kogo 
zmęczy tylko w oparciu o przekonywanie się i argumentację odpowiednich kosztorysów. 
Uzgodniliśmy tę kwotę na poziomie trochę ponad 360 tys. zł  co łącznie daje kwotę kontaktu 
5 mln 088 tys. zł, a to oznacza, że poza RFIL 1,5 mln, i Polskim Ładem w kwocie 2.895.762 
zł wkład własny wyniósł 692 tys. zł . Dodał, że VAT z tej inwestycji w wysokości 23% całej 
kwoty w całości podlega zwrotowi. Jak widać inwestycja została wykonana w bardzo 
korzystnym układzie finansowym dla naszej gminy i życzyłby sobie, żeby wszystkie 
inwestycje w takim montażu finansowym były realizowane. W umowie są zobowiązania 
dotyczące terminów płatności i dzisiejsza sesja w głównej mierze jest podyktowana tym, 
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żeby tych reżimów dochować. Jak dzisiaj dojdzie do podpisania aneksu, złożenia faktury 
ostatecznej dla tej inwestycji i zapłacenia jej przez nas, a planujemy to uczynić w dniu 
jutrzejszym, to będziemy mogli wystąpić o zwrot zapłaconego zaliczkowo przez nas 
Polskiego Ładu.  Inwestycję wykonywaliśmy w harmonogramie częściowych płatności i 
wszystkie należności czy też zobowiązania na kwoty z Polskiego Ładu płaciliśmy z 
własnych pieniędzy. Stacja uzdatniania wody w Kalinowie to szalenie potrzebna i ważna 
inwestycja. Zabiegaliśmy o to przedsięwzięcia. Ono było w polu widzenia już od dawien 
dawna.  Postawienie stacji uzdatniania wody załatwiło potrzeby z zakresu gospodarki 
wodociągowej dla Kalinowa i dla Niesulic i zwiększyło wydajność tej stacji tak, że nie będzie 
problemów z wodą w tamtej części gminy, a uwolniło też stację wodociągową w Ołoboku 
od nadmiernej eksploatacji czy nadmiernego obciążenia. Ta inwestycja też wybiega na tyle 
w przód, że zaspokoi potrzeby ewentualnie przyszłych inwestycji wokół pola golfowego, co 
też nie jest bez znaczenia.  Wójt podziękował wykonawcy tego przedsięwzięcia, 
inspektorom nadzoru, którzy działali w imieniu Gminy Skąpe, radnym że przychylnym 
okiem patrzyli na to przedsięwzięcie przeprowadzając je przez nasze budżety.  
Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok. W wyniku 
głosowania przez podniesienie ręki uchwała Nr V/35/2024 została podjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

b) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2024-2029. 
Stwierdziła, że uchwała ta jest bardzo powiązana z uchwałą budżetową. Zadanie SUW  
było zadaniem wpisanym w WPF ponieważ było zadaniem wieloletnim. Zmiana kwot w 
budżecie musiała być uwzględniona także w WPF.  

c) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe 
na lata 2024-2029. W wyniku głosowania przez podniesienie ręki uchwała Nr V/36/2024 
została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 2 Zamknięcie obrad. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak 

zamknął III sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 8.18. 
 

 
Przewodniczący Rady Gminy 

 
Wiesław Zawiślak 

Protokolant sesji: 
Danuta Hekawa – skarbnik 

 


